
Oświadczenie złożone 

przez senatora Władysława Komarnickiego 

na 30. posiedzeniu Senatu 

w dniu 17 listopada 2016 r. 

Oświadczenie skierowane do wiceprezesa Rady Ministrów, ministra rozwoju i finansów Mateusza Mora-

wieckiego 

Szanowny Panie Ministrze! 

Wielu ekspertów obawia się, że po nowelizacji ustawy o podatku akcyzowym oszuści nadal będą sprze-

dawać skażony alkohol. Według nich przestępcy mogą się przerzucić na alkohol częściowo skażony, który 

nadal będzie zwolniony z akcyzy, pod tymi samymi warunkami co obecnie.  

Zgodnie z art. 32 ust. 4 pkt 2 ustawy o podatku akcyzowym powinien on być skażony jedną z metod okre-

ślonych przez ministra finansów w rozporządzeniu z 7 lipca 2016 r. Niezależnie od tego musi być też wyko-

rzystany do produkcji wyrobów nieprzeznaczonych do spożycia przez ludzi. Dlatego opłacalna stanie się 

produkcja nielegalnego alkoholu z wykorzystaniem np. rozpuszczalnika na bazie alkoholu. Z danych Związ-

ku Pracodawców Polskiego Przemysłu Spirytusowego wynika, że taki nielegalny alkohol produkowany jest 

już dziś. Przestępcy dodają np. tert-butanol do alkoholu skażanego w jeden ze sposobów określonych w roz-

porządzeniu Ministerstwa Finansów. To uniemożliwia celnikom ustalenie kraju pochodzenia alkoholu na 

podstawie samej analizy chemicznej. W konsekwencji do budżetu nadal nie trafią wpływy z akcyzy, 

a w sprzedaży wciąż będzie tani i niebezpieczny dla zdrowia alkohol. Nie będzie on wprawdzie tak łatwy do 

odkażenia jak dziś, ale ciągle będzie to opłacalna droga do zarobku w szarej strefie. 

W związku z powyższym proszę Pana Ministra o informację: czy są planowane przez ministerstwo dzia-

łania w opisanej sprawie? 

Z wyrazami szacunku 

Władysław Komarnicki 

 
 


